
Várpalota város Önkormányzati 
Képviselő-testülete 

3i0i Várpalota, Gárdonyi G .u .39.
Pf . 76 . Tel . : 372-444 Fax : 371-506 .

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Várpalota város önkormányzati Képviselö~~testüIorté-' 
nek 1994. január 31-én (hétfőn) 8.30 órai kezdet
tel megtartott üléséről.

Az ülés helye: Polgárnv-? vteri Hivatal völd íz in ti taná cs tei- me

Jelen vannak: Len z kov /. ki Tibor polgármester
Domokos István alpolgármester 
Dr.Czeidli István jegyző

Angyal F'éterné 
Bátor Antal 
Dr.Buzási István 
Czifra László 
Csiszár Ernü 
Csővári János 
Farkas László 
Dr.Huszár Pál

8.38 Kerekes István 
Lanczmann József 
Lengyel Csaba 
Lukáts András 
Márhoffer György 
iiiskolczi Ferenc 
Papp Gyula 
Sajtos János

8.38 Dr.Szabó Gyula 
Dr.Szilágyi Tibor 
Tóth István 
Törzsök Károly
Veiszhaupt Sándor képviselők

Horváth József, Bénik László Inota Városrész 
Önkormányzó Testületének nem képviselő tagjai

S.Bonnyai Eszter Napló Szerkesztőség képv. 
Tóth Kálmán Közüzemi Vállalat igazgatója 
Dr. Nagy László Városi Kórház képviseletében



?

Deák Istvánná Magániskola igazgatója
Elek Lajosné pedagógus szakszervezet képviselője
Farkas Katalin Péti Közösségi Televízió képv.
Fürjes Lászlóné, Madaras Annamária, Musitzné 
Balogh Erzsébet, Péter Istvánné, Somogyi J. 
Lászlóné, Szathmáry Kálmán, Unferdorben Anikó 
irodavezetők
Jánosiné Izsó Ildikó tanácsos

Távolmaradását bejelentette: Dr.Bakonyi Csilla, Jolsvai Artúr,
Patonai József, Vámosi Tibor 
képviselők

L e s z k o v s z k i  Tibor:

Tisztelt Képviselő-testületi
Az elmúlt napokban betegség miatt voltam távol, jelenleg sem 
jó a közérzetem, ezért az SZMSZ 15.|/2/ bekezdése alapján
- tekintettel akadályoztatásomra - az A.lpolgármester úr vezeti 
az ülést. Köszönöm megértésüket.
D o m o k o s  István:

Jó reggelt kívánok ! Szeretettel köszöntöm a televízió nézőit 
és a jelenlévő képviselőket.
Megállapítom, hogy a jelenlévő képviselők száma 21 fő, tehát 
a testület határozatképes.
Napirend előtt két felszólalásra érkezett be anyag.
1.) Sajtos János képviselő beadványa az inotai lőszer-raktár

ban tárolt galvániszappal kapcsolatban.
2.) Czifra László képviselő reagálása a nyílt-levélre.
Aki egyetért azzal, hogy ezeket napirend előtt tárgyaljuk, ké
rem szavazzon:
A Képviselő-testület 21 igen szavazattal, egyhangúlag támogatja 
a napirend előtti felszólalási lehetőségek biztosítását.
D o m o k o s  István:

Megadom a szót Sajtos János képviselőnek. 

1 .)
S a j t o s  János:
(Felszólalása jegyzőkönyvhöz mellékelve).
8.38 órakor megérkezett Dr. Szabó Gyula és Kerekes István 
képviselő. Létszám: 23 fő.
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D o m o k o s  I s t v á n :

Mint tudjuk, minden felszólalás mellett és ellen 1-1 felszó
lalásra van lehetőség.
Kérném a mellette való felszólalást.

Magam is mellette vagyok. Tájékoztatásként szeretném elmondani, 
hogy a galvániszap elszál1itására a Környezetvédelmi Felügyelő
ségnél február 11-én készül el a terv. Az év során el kívánják 
szállítani a gaIvániszapot.

Akar-e valaki ellene hozzászólni?

C s ő v á r i  János:

én sem ellene, sem mellette nem vagyok, de borzasztóan meglep 
az egész, mivel ez ellen hivatalból kellene tenni.
Sajnos mindig megfeneklik a probléma megoldása miután valaki 
•felveti. Nem tudom elképzelni, hogy a hivatalnak nem lehetne 
valamilyen megoldást találnia erre. Ha nincs hatásköre rá, ak
kor azt is ki kellene mondani.
Érthetetlennek tartom ezt az évek óta tartó problémát. Nem 
tudom ebben egy bizottság pl. mit tud csinálni.

D o m o k o s  István:

Javaslom, hogy a feladat megoldásával bízzuk meg a Környezet- 
védelmi Bizottságot.
Aki ezzel a javaslattal egyetért, kérem szavazzon:

A Képviselő—testület 23 igen szavazattal, egyhangúlag a követ
kező határozatot hozta:

1/1994. (1.31.) számú Képviselő—testületi határozat:

Várpalota város Képviselő—testülete megbízza a Környezetvé
delmi Bizottságot, hogy a Bakony Metál által az inotai lő
szerraktárban elhelyezett galvániszap tárolását vizsgálja 
meg és tegye meg a szükséges intézkedéseket a Középdunántúli 
Környezetvédelmi Felügyelőség felé.
Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Szilágyi Tibor elnök
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2 .  )

D o m o k o s  I s t v á n :

Megadom a szót Czifra László képviselőnek a napirend előtti 
felszólalásra.

C z i f r a  L á s z l ó :

(Felszólalása jegyzőkönyvhöz mellékelve.)

D o m o k o s  I s t v á n :

Ismételten két felszólalásra van lehetőség: 1 mellette, 1 el- 
1 ene«

T ö r z s ö k  Károly :

Egy bejelentést szeretnék tenni a megfogalmazással kapcsola
tosan.
Egy átgondolt és többek által megfogaImazott szöveget 
olvasott fel Czifra képviselő úr.
Szeretnék én is időt kapni arra, hogy megismerjem és erre 
érdemben megfelelően válaszolni tudjak.

L u k á t s András :

Én nem mellette vagy ellene való hozzászólást szeretnék, de 
azzal nem értek egyet, hogy haladékot kér Törzsök úr, mivel 
ő volt az, aki a levelet megfogalmazta, s mi azt kértük, hogy 
kövesse meg a képviselő-testületet.

D o m o k o s  I s t v á n :

Magam részéről ezt a témát lezártam.
Vegyes ügyekben visszatérünk rá - addig kapjon időt Törzsök úr 
ennek átgondolására.

Kedves Képviselö-társak !
Most térjünk át a konkrét napirendek tárgyalására, melyre javas
latot teszek.
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N A P I R E N D :

1.) Jelentés a lejárt határidejű képviselő-testületi határo
zatok végrehajtásáról (i)

2.) Várpalota Város önkormányzati Képviselő-testületének
.,./1994.( )szárnú rendelete az önkormányzati tulajdonú
víziközműbői szolgáltatott ivóvizért, valamint az önkormány
zati tulajdonú viz.iközmÜ által biztosított szennyviz-elveze
tésért, szennyvíztisztításért és -kezelésért fizetendő di
jakról (24)

3.) A Közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. 
törvény 1994. január 1-jei végrehajtása miatt felmerülő 
többletkiadások finanszírozása (2)

4.) Az önkormányzati tulajdonú bérlakások és helyiségek értéke
sítésének előkészítése (4)

5.) Tájékoztatás a japán hitelfelvétellel kapcsolatos kölcsön
szerződés ügyében (3)

6.) Javaslat Vékey Zoltánné igazgató pályázaton kívüli igazgatói 
kinevezésére (5) .

7.) A Várpalotai Tűzoltóság parancsnokának felmentése, az új pa
rancsnok kinevezése (6)

8.) Javaslat közoktatási megállapodás megkötésére a Várpalotai 
Magániskola Oktatói Munkaközösség és Várpalota Város Ónkor—  
mányzata között (8)

9.) Közoktatási intézmények alapító okiratainak kiegészítése (9)

10.) Javaslat "Várpalota Városért" érdemérem adományozására (7)

11.) A Veszprém megyei Viz- és Csatornamű Vállalat átalakulá
sa (21)

12.) 3734 tulajdoni lap számú, 3473 hrsz-ú ingatlan eladása 
Vadnay Tiborné (Várpalota, Thököly u.17.) részére (22)

13.) A várpalotai 129/3 és 129/5 hrsz-ú ingatlan megosztásával 
kialakítandó 2 db garázs ingatlan értékesítése Dr.Kopek 
Imre és Horváth István garázstulajdonosok részére (129/6 
és 129/7 hrsz-ú ingatlanok) (23)

14.) F’étfürdöi Városrész Önkormányzata Önkormányzó Testülete 
létszámának kibővítése (25)

15.) Javaslat a mérlegelés alapján "F" fizetési osztályba soro
láshoz - képviselői önálló indítvány (26)
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16.) Tájékoztatás a 321/1993.(XII«30.)sz. képviselő-testületi
határozat felülvizsgálatára benyújtott indítványokról (10)

Z Á R T  Ü L É S

17.) Soós Lászlóné Várpalota, Bakony u. 8. sz.alatti lakos 
fellebbezése a 1akásfenntartási támogatás megállapítása 
iránti kérelmét elutasító határozat ellen (12)

18.) Asztalos Istvánná Várpalota, Készi Balázs u. 2. szám alat
ti lakos fellebbezése a munkanélküliek jövedelempótló tá
mogatására irányuló kérelmét elbíráló határozat ellen (13)

19.) Molnár József Várpalota, Fazekas Mihály u, 27. sz. alatti 
lakos fellebbezése a munkanélküliek jövedelempótló támoga
tására irányuló kérelmét elutasító határozat ellen (14)

20.) Sági Tamás Várpalota, Berhidai út 90. szám alatti lakos 
munkanélküli jövedelempótló támogatásának visszafizette- 
tése (15)

21.) Csöngető Rétemé Várpalota, Rákóczi u. 20. sz. alatti lakos 
fellebbezése a lakásfenntartási támogatás megái 1 apitása 
iránti kérelmét elutasító határozat ellen (16)

22.) Horváth Józsefné, Várpalota, Táncsics M.u.9. szám alatti 
állandó lakos fellebbezése a lakásfenntartási támogatás 
iránt benyújtott kérelmét elutasító határozat ellen (17)

23.) Kollár Sándorné Várpalota, Liszt Ferenc u. 10. 2/2.sz. 
alatti állandó lakos fellebbezése a lakásfenntartási támo
gatás megállapítása iránt benyújtott kérelmét elutasító ha
tározat ellen (13)

24.) Tatár Endre Várpalota, Hősök tere 11. sz. alatti állandó 
lakos fellebbezése a lakásfenntartási támogatás megállapí
tása iránt benyújtott kérelmét elutasító határozat ellen

(19)

25.) Mogyorósi József Várpalota, Liszt F „u .22.sz. alatti lakos 
fellebbezése a lakásfenntartási támogatás iránt benyújtott 
kérelmét elutasító határozat ellen (20)

B E J E L E N T É S E K

A 11-es anyagot (Beszálló ivóvíz-ellátásának árajánlata) most 
nem tárgyaljuk, a későbbiekben fogunk rá visszatérni.
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C z i f r a László:

A Mezőgazdasági értesítőben szerepel egy pályázati felhívás 
falugazdász állásra., melyhez legalább egy önkormányzat ajánlá
sa szükséges. Az ajánlás aláírójaként javaslom, hogy a Polgár- 
mestert bízza meg a képviselő-testület és ezt tárgyaljuk a 
vegyes ügyek keretében.

C s i s z á r  Ernő:

Műit héten voltam Gödöllőn egy önkormányzati konferencián. 
Erről szeretnék a vegyes ügyek keretében beszámolni.

D o m o k o s  István:

Aki a javasolt napirendi pontokat - az előbb kért kiegészíté
sekkel együtt el fogadj a 5 kérem szavazzon:

A Képviselő-testület a javasolt napirendet 23 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadta-

L u k á t s András:

A 6-7-es anyagot lehetne együtt tárgyalni. 

D o m o k o s  István:

Valóban, ezt a két anyagot együtt fogjuk tárgyalni.

Lejárt határidejű határozatokról jelentés (1)

D o m o k o s  István:

Kérném a bizottsági véleményeket. 

P a p p  Gyula:

Inota Városrész önkormányzata a lejárt határidejű határo
zatok végrehajtásáró1 készült jelentések elfogadását egy
hangúlag támogatja.
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A n g y a l  Péterné:

Pétfürdő Városrész önkormányzata szintén egyhangúlag támo— 
gatja a jelentés elfogadását.

L a n c z m a n n  J á n o s :

A Városrendezési Bizottság 5 igen szavazattal támogatja a 
jelentés elfogadását.
Külön tárgyalta a 294/1993. határozatról szóló jelentést, 
melyet szintén elfogadásra javasol.

D r .  B u z á s i  I s t v á n :

A Pénzügyi Bizottság is elfogadásra javasolja a jelentést. 
Egy kérdésem lenne a PMTE számia-kiegyen1itéséve1 kapcsolat
ban : ez megtörtént-e a Közüzemi Vállalat felé?

T ó t h  Kálmán:

baj nos még a mai napig sem.

C s ő v á r i  J á n o s :

A Kulturális Bizottság is elfogadta a jelentést azzal, hogy 
van benne két olyan határozat, melynek végrehajtása az emlék
művekkel kapcsolatos: hogy a számlanyitásról mindkét esetben 
intézkedés történt.
Megjegyezném, hogy az adomány adómentessége ügyében is intéz- 
ked tünk.

D o m o k o s  I s t v á n :

Aki a 224/1993-as határozatról szóló jelentést elfogadja, 
kérem szavazzon:

C z i  f r a L á s z l ó :

Szeretném, ha kibővítenénk az emlékmű megépítésével kapcsola
tos hírközlést országos lapokba is, tekintettel arra, hogy 
az el hurcoltakról is szó van. így nagyobb teret adhatunk az 
elhurcolt emberek hozzátartozóinak is arra, hogy pénzt utal
hassanak a számlákra, mivel a Szuperinfó csak a városban hir
deti ezt a lehetőséget.



9

D r .  C z e i d 1 i I s t v á n :

Kérem Képviselő Urat, hogy jelölje meg pontosabban ezt a la
pot, mivel sok országos lap van - melyikre tetszik gondolni?

C z i f r a László:

Akár a Magyar Hírlap, akár a Népszabadság, akár a Magyar Nemzet 
megfelelő országos újság e hirdetmény közzétételére.

B á t o r  Antal:

Én ezt úgy böviteném, hogy közvetlenül célozzuk meg a zsidó 
hitközséget, hogy anyagi gondjainkon tudnak-e ebben segíteni. 
Véleményem szerint ez lenne a legjobb céljaink elérésében.

D o m o k o s  István:

Van-e valakinek a lejárt határidejű határozatokkal kapcsolat
ban kérdése, észrevétele?

C s i s z á r  Ernő:

Egy megjegyzésem lenne a 227/1993-as határozattal kapcsolatban: 
Itt is szűkmarkúaknak tartanak bennünket?

F a r k a s  László:

A 294/1993. határozat miért a lejárt határozatok között szere
pel, amikor a testület ebben még nem döntött?

Dr. C z e i d 1 i István:

Szeretném felhívni a figyelmet a határozatban szereplő szö
vegre - ebben szerepel a válasz: mert a testület kötelezte 
A1polgármester Urat, hogy Írásban számoljon be.

D o m o k o s  István:

Aki egyetért Czifra László képviselő javaslatával, kérem 
szavazzon:

A Képviselő-testület 22 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
a következő határozatot hozta:
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2/1993. (1.31.) számú képviselő—testületi határozat:

Várpalota Város Képviselő—testülete felkéri a Humán Köz
szolgálati Irodát, hogy a várpalotai első és második vi
lágháborús emlékmű megvalósításához a közadakozási számla 
megnyitásának tényét két országos napilapban — Magyar Hír
lap, Népszabadság — tegye közzé.
Egyidejűleg keresse meg a Zsidó Hitközséget, tájékoztatva 
őket az emlékmű—ál1itásról.

Határidő: 1994. március 31.

Felelős; Madaras Annamária irodavezető

D o m o k o s  István:

Farkas László képviselő-társamnak válaszolva a földgázzal 
kapcsolatos határozatra:
h KöGAZ—zal kapcsolatban megállapodás készült, hogy ők 51 mil
lió Ft-tal hozzájárulnak a vezeték kiépítéséhez. Ez a megál
lapodás azzal egészült ki, hogy beleírtuk a megállapodásba azo 
kát a feltételeket, amelyek a KOGAZ kötelezettségei.
Ez a megállapodás végül akkor lesz érvényes, ha ezt a Képvise
lő-testület jóváhagyja, illetve a KŰGAZ aláírja.

V e i s z h a u p t  Sándor:

Igaza KÖGAZ Rt vállalása fel van sorolva, de részletes ter
vet erre nem láttam, s nem tudom, mi lesz, ha elfogy ez az 
51 millió Ft?

D o m o k o s  István:

A legutolsó oldal tartalmazza a kérdésre a választ: itt szere
pel , hogy mit vállalnak ezért a pénzért.

L e n g y e l  Csaba:

Ha jól értelmezem, akkor ez a fogadóállomásig történő megépí
tést jelenti.

D o m o k o s  István:

Igen .
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P a p p  Gyula:

Mint ebből kitűnik a KÜGAZ két fogadóállomás megépítését vál
lalja, de nekünk ennél többre van szükségünk - Inotán és Péten 
is ki kell építenünk.
A félreértések elkerülése érdekében pontosítani kellene az 
anyagot, mivel ennek értelmében az 51 millió Ft-ra is beadhat
ja a számláját felénk a KŰGAZ. Azt feltétlen bele kellene Írni 
hogy az ezen felüli részre.

V e i s z h a u p t  Sándor:

A fejállomást a KüGAZ építi, ezért neki érdeke, hogy ez mi
nél olcsóbb legyen, tehát a városhoz minél közelebb van, neki 
az az előnyös. A ránk eső költség Így nekünk lesz nagyobb.
Nem ismerjük az elosztó-állomás helyét sem.

D o m o k o s  István:

Úk saját pénzükkel akarják a várost segíteni. Vannak már tanul 
mány-tervek. Mivel alábán/ászott területen nem lehet gázvezeté 
két vezetni, eért a 8-as út mellett nem jöhet végig a vezeték. 
Így a szennyvíztelep felé az S-I. telepnél menne.

C s ő v á r i  János:

Azt hiszem, hogy műikor is többen elmondtuk, hogy miközben 
nagyra kell értékelni azt a tevékenységét A1polgármester Úrnak 
hogy elő akar készíteni egy gázprogramot, de vannak sorren
diségi problémák. Van egy megállapodás olyasmiről, amiről nem 
látjuk, hogy mi az. Nem tudjuk mi a terv, mibe kerül, ebből 
mennyi a lakossági hozzájárulás.
Ha a megállapodás megkötése elöl nem zárkózunk el - melyet ké
sőbb nem kell visszavonni - és aa beilleszthető a gazdasági 
tervekbe, akkor nincs probléma. Ez azonban egy konkrét, nagy 
feladat.

Dr. C z e i d 1 i István:

Tisztelt Képviselő-testület!
Fel kell hívni a figyelmet az eljárási kötelezettségi fela
datokra. Ilyen feladatokra csak beruházási program és arra 
alapított társberuházási program alapján kerülhet sor.
Az elmúlt esztendőben jogi tartalmat kapott egy feladat, en
nek akar eleget tenni egy korrigált együttműködési szerződés
sel, mely arra kötelezi az a 1polgármestér urat, hogy a java
solt módon készítsék elő a beruházást: a költségvetés készíté
sekor a fedezet biztosítva legyen és terjesszék be a beruházá
si javaslatot, melyet a testületnek kell elhatározni. Ezáltal 
válik lehetővé a megállapodás végleges megkötése.
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D o m o k o s  I s t v á n :

Van-e még valakinek kérdése, észrevétele?
Amennyiben nincs, úgy szavazásra teszem fel az anyagot.

Kérem szavazzon, aki Papp Gyula módosító indítványával egyet
ért:

A Képviselő-testület 22 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
az Együttműködési megállapodás önkormányzatra vonatkozó 2. pont
ját a kővetkezők szerint módosítja:

"2- A KÜGAZ Rt ezen megállapodásban vállalt kötelezettségén
felül a létesítmény tervezési diját annak esedékességekor, 
a kivitelezés költségeit — az árajánlatok alapján megálla
pított és elfogadott összegeket — a közösen meghozott épí
tési ütemnek megfelelően, mint fejlesztési célra véglege
sen átadott pénzeszközt a KÜGAZ RT számlájára (MHB RT Nagy
kanizsa 493-02987—7014) átutalja a számla benyújtását kö
vető 8 napon belül - n

A Képviselő—testület 20 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett 
a következő határozatot hozta:

3/1994. (1-31-) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő—testület Várpalota város földgázellátása érde
kében szükségesnek tartja a város országos gázszállító há
lózatba történő bekapcsolását- Ennek érdekében az ezt a célt 
és a beruházás előkészítését szolgáló együttmüködési megálla
podást a módosításnak megfelelően jóváhagyja.

Felkéri a polgármestert, hogy a beruházás költségkihatásait 
figyelembe véve, a számításba vehető helyi erőforrások meg
jelölésével, a beruházás várható ütemezése szerint tegyen 
javaslatot a költségvetési fedezet biztosítására. 
Felhatalmazza az alpolgármestert, hogy folytasson érdemi tár—  
gyalásokat a beruházás lebonyolítására alkalmas szervezetek
kel, és a lakosság, valamint a város területén a gázszolgál
tatást igénybe vevő jogi személyek önkéntes hozzájárulását 
szervezze meg.

Felelős: Leszkovszki Tibor polgármester 
Domokos István alpolgármester

Határidő: a fedezet biztosítására: az 1994. évi költségvetés
elfogadása

a tárgyalások és szervezés megkezdésére: azonnal


